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     З А П И С Н И К  
 

са 25. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
       Парламентарне скупштине БиХ 
                  

  
 
 Сједница је одржана 16. 06. 2009. године, с почетком у 11 часова. 
 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Халид Гењац, 
предсједавајући,  Иво Миро Јовић, први замјеник предсједавајућег, Драго Љубичић, други 
замјеник предсједавајућег, Рудо Видовић, Алма Чоло, Шемсудин Мехмедовић, Зоран 
Копривица, и Селим Бешлагић. 

 Бранко Докић, Милица Марковић, Хилмо Неимарлија и Азра Хаџиахметовић 
нису присуствовали сједници, оправдали су одсуство. 

Сједници су присуствовали и чланови Комисије за економске реформе и развој: 
Бајазит Јашаревић и Мехмед Суљкановић.  

У име представника Савјета министара БиХ сједници је присуствовали: Зара 
Халиловић из Дирекције за европске интеграције и Драган Мектић, члан Интерресорне 
радне групе за либерализацију визног режима ЕУ за грађане БиХ. Сједници су 
присуствовали и представници Мисије ОЕБС-а у БиХ, ACIPS-a, центра за 
интердисциплинарне постдипломске студије, као и представници медија. 

Сједници су присуствовале Влатка Дангубић, секретар Заједничке комисије, и 
Владана Лучић, стручни сарадник у Заједничкој комисији. 

 
 
Заједничка комисија је једногласно усвојила сљедећи 
 

 
 



  
 
 
 
 
   

 
    
    ДНЕВНИ РЕД 
 

 
 

1. Усвајање Записника са 24. сједнице Заједничке комисије;  
2. Давање мишљења о Информацији о коришћењу претприступних фондова 

(Информацију доставила Дирекција за европске интеграције БиХ);  
3. Преостале обавезе из Мапе пута за либерализацију визног режима; 
4. Текућа питања. 

 
 
Ад. - 1. Усвајање Записника са 24. сједнице Заједничке комисије 
 
Записник са 24. сједнице Заједничке комисије усвојен је једногласно. 
 
 
Ад.  - 2. Давање мишљења о Информацији о коришћењу претприступних  
            фондова (Информацију доставила Дирекција за европске  
            интеграције БиХ)  
 

Након уводног излагања Халида Гењаца и спроведене расправе у којој су учествовали сви 
присутни чланови Заједничке комисије, усвојено је сљедеће: 
 
 
 

М И  Ш Љ Е Њ Е  
 

о „Информацији о  начину коришћења претприступних фондова“ и  о  
„Информацији о актуелној ситуацији у реализацији пројеката из фондова 

ИПА програма“ 
 
 
На захтјев Дома народа, Дирекција  за европске интеграције БиХ  је, 22.04.2009. 
године, Дому народа доставила „Информацију о начину коришћења 
претприступних фондова“. 
На захтјев Заједничке комисије за европске интеграције, предсједавајући Савјета 
министара БиХ је,  23.04. 2009. године,  доставио „Информацију о актуелној 
ситуацији у реализацији пројеката из фондова ИПА програма“.  



Колегијум Дома  народа  је дописом од 20.05.2009. године  прослиједио  
„Информацију о начину коришћења  претприступних фондова“  Заједничкој 
комисији за европске интеграције ради разматрања и изјашњавања. 
 
Иако се дописом Колегијума Дома народа тражи  разматрање  и изјашњавање о 
„Информацији о начину коришћења претприступних фондова“,  Заједничка 
комисија за европске интеграције је, због суштинске повезаности ове двије 
информације и чињенице да само заједно дају цјеловит приказ актуелног  стања 
имплементације ИПА програма за Босну и Херцеговину, разматрала обје 
информације.  
 
 Заједничка комисија је након расправе установила сљедеће: 
 
I    „Информација о коришћењу претприступних фондова“ даје општи приказ ИПА 
инструмената и процедура одобравања пројеката; 
 
II   „Информација о актуелној ситуацији у реализацији пројеката из фондова ИПА 
програма“  детаљно и објективно приказује тренутно стање пројеката по 
компонентама: 
  
а) Компонента I ИПА-е (институционална изградња и транзициона подршка) 
 Национални пакет за 2007. годину садржи 46 одобрених идејних пројеката. 
Фонансијски споразум је потписан и ратификован,  одабир извођача је у току и 
очекује се да ће реализација првог пројекта ИПА-е I за 2007. годину почети у 
другој половини 2009. године. 
  Национални пакет за 2008. годину садржи 26 идејних пројеката, усвојених у 
два дијела. Финансијски споразум потписан је за први дио (пет пројеката). 
Финансијски споразум за други дио пројеката још није потписан. За  укупно осам 
пројеката у току је одабир понуђача. Стварна реализација пројеката за 2008. годину 
може се очекивати почетком наредне године. 
   Национални пакет за 2009. годину - процес програмирања је спроведен. 
Европска комисије је препоручила да се половина средстава за ову годину у износу 
од  око 40 милиона евра намијени за финансирање инфраструктурних пројеката с 
циљем одржавања  и развоја бх. привреде. Тако први пут ИПА I за 2009. годину 
има два дијела, први инфраструктурни и други уобичајени (техничка подршка 
институцијама БиХ). Први дио ће Управни одбор ИПА-е усвојити у јулу, а други 
дио у септембру ове године. Практична и стварна реализација ових пројеката може 
се очекивати најраније средином 2010. године.  
 
б) Компонента II ИПА-е (прекогранична сарадња) 
 Позиви за подношење пројектних предлога за билатералне  програме  за 
2007, 2008. и 2009. годину су у финалној фази припреме.  
 Позиви за подношење пројеката  за Јадрански програм, Програм за простор 
Југоисточе Европе и Медитерански програм су, углавном, у припреми.  
Дакле, средства из Компоненте II ИПА-е још увијек нису у фази уговарања.  

 



III   Евидентно је кашњење реализације пројеката Компоненте I ИПА-e за 2007. 
годину, узроковано одгађањем  потписивања финансијског споразума због 
неблаговременог именовања дражавног координатора ИПА-е (ДИПАК); 
 
IV   Заједничка комисија препоручује Савјету министара БиХ и Дирекцији за 
европске интеграције БиХ да се заложе за што веће учешће домаћих извођача у 
реализацији одобрених пројеката; 
 
V     Заједничка комисија поздравља напоре које улажу Савјет министара  БиХ и 
Дирекција за европске интеграције БиХ на  увођењу децентрализованог система 
реализације помоћи ЕУ, што је услов за приступ осталим компонентама ИПА-а (III- 
Регионални развоиј, IV-Развој људских капацитета и V- Рурални развој); 
VI    Заједничка комисија сугерише  колегијумима домова да обезбиједе 
достављање обје наведне информације  са пратећим табелама одобрених пројеката 
свим члановима Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине.   
 
    
За извјестиоца на сједници Представничког дома именован је Халид Гењац. 
За извјестиоца на сједници Дома народа именован је Иво Миро Јовић. 
 
 
 

Ад.  - 3. Преостале обавезе из Мапе пута за либерализацију визног  
            режима 

 
Сједници је, у име Интерресорне радне групе за либерализацију визног режима ЕУ 
за грађане БиХ, присуствовао г. Драган Мектић, који је презентовао актуелну 
ситуацију у погледу обавеза из Мапе пута. Интерресорној радној групи за 
либерализацију визног режима ЕУ за грађане БиХ, 12. 06. 2009.године, у Бриселу, 
представљена је ажурирана оцјена Европске комисије о напретку БиХ у 
испуњавању обавеза из Мапе пута, и по ријечима г. Мектића, оцјена је била да је 
БиХ учинила доста, али не и довољно да би се могло разговарати о дефинитивној 
либерализацији визног режима. Европска комисија ће до краја јула упутити писмо 
којим ће тражити да се изврши „инвентура“ обавеза које смо испунили и да се 
направи акциони план за остале обавезе и испуњавање преосталих услова. Очекује 
се да БиХ до 01.10.2009. године ажурира извјештај о спремности да испуни обавезе 
из Мапе пута.  
Као област која захтијева брзо реаговање, г. Драган Мектић је посебно истакао 
борбу против корупције и организованог криминала, гдје је потребно израдити 
нову стратегију. 
 
Након расправе у којој су учествовали сви присутни чланови Заједничка комисије, 
једногласно су донесени сљедећи закључци: 
 



I   Заједничка комисија је прихватила извјештај који је поднио Драган Мектић, 
члан Интерресорне радне групе за либерализацију визног резима ЕУ за грађане 
БиХ; 
 
II   Изражавајући незадовољство због кашњења у испуњавању обавеза из Мапе 
пута за либерализацију визног режима, Заједничка комисија за европске 
интеграције предлаже домовима ПСБиХ да Савјету министара БиХ препоручи да у 
што краћем року усвоји акциони план реализације преосталих обавеза из Мапе 
пута за либерализацију визног режима ЕУ за грађане БиХ.   
 
     
 
 
 

Ад. - 5.  Текућа питања 
 
Чланови Заједничке комисије информисани су о предавању о Закону о државној помоћи 
које ће бити одржано 23. и 24. јуна у Бањој Луци. Сви чланови Заједничке комисије 
позвани су да присуствују.  
 
 
 
 
Сједница је завршена у 13.00 часова. 

 
 
 
        Предсједавајући 
                 Заједничке комисије  
           Халид Гењац 
 
 
 
 
 

 
 
 
 


